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 Kontaktperson 

Bodil Hammarberg 
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Till  
Trafiknämnden 2006-03-21 

Parkinvesteringar i kommuncentrala parker 2007-2009 
 

Förslag till beslut 

 
Trafiknämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande för prioritering av 
parkinvesteringar åren 2007-2009 för kommuncentrala parker till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 

 
 
Per Aronson 
 
 Göran Gahm 
 
 
Anders Avemar 
 
 

Sammanfattning 
 
I Trafikkontorets underlag för 2007 och inriktning för 2008 och 2009  ingår 
parkinvesteringar för de kommuncentrala parkerna. Efter detta programs 
framtagande har förändringar skett som påverkar tidigare planering. Detta 
innebär ett ökat medelsbehov för åren 2006, 2007 och 2008 med 2,0 mnkr, 
0,8 mnkr respektive 8,3 mnkr jämfört med underlag för 2007 och inriktning 
för 2008 och 2009.  
 
Trafikkontoret föreslår att Trafiknämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande 
för prioritering av parkinvesteringar åren 2007-2009 för kommuncentrala 
parker till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Bakgrund  
 
Ansvaret för parkinvesteringarna är delat mellan Stadsdelsnämnderna, 
Marknämnden och Trafiknämnden. Stadsdelsnämnderna ansvarar för de 
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lokala parkinvesteringarna och Marknämnden för investeringar i samband 
med exploatering för bostäder och arbetsplatser. Trafiknämnden svarar i sin 
tur för de fem kommuncentrala parkerna: Berzelii Park, Kungsträdgården, 
Norra Bantorget, Strömparterren och Årstafältet. Markkontoret har fått 
Stadsledningskontorets uppdrag att ta fram förslag till prioritering av 
parkinvesteringarna mellan nämnderna. Underlaget skall vara Markkontoret 
tillhanda senast 2006-04-04. 

 
 

Trafikkontorets förslag till prioritering 
 
Efter bearbetning och analys föreligger följande förslag till investeringsplan 
för 2007-2009. De föreslagna investeringarna jämförs med redovisade 
investeringar i kontorets underlag för 2007 och inriktning för 2008 och 
2009.  
 

Investering 
i mnkr 
 
* = KF beslut 

Budget 
TK 
2006 

Behov 
2006 

Underl. 
2007 

Behov 
2007 

Inrikt. 
2008 

Behov 
2008 

Inrikt 
2009 

Berzelii Park   0,3 0,3   3,0 
Kungsträd-
gården 5,5 5,5 0,1 2,1  2,3 5,0 
Norra Bantorget        
Strömparterren   1,2    3,5 
Årstafältet 
GC-väg   1,4     
Årstafältet park 1,6 3,6 10,0 11,4 6,5 12,5 10 
kommande 
behov KC-
parker 

      3,5 

Summa 7,1* 9,1 13,0* 13,8 6,5* 14,8 25,0  
Differens  -2,0*  -0,8  -8,3  

*anmäls i tertialrapport 1 
 
Analysen visar på ett ökat medelsbehov för åren 2006, 2007 och 2008 med 
2,0 mnkr, 0,8 mnkr respektive 8,3 mnkr.  
 

En detaljerad redovisning av förslag till investeringar i kommuncentrala 
parker 2007-2009 inkl innevarande år redovisas i bilaga 1. 

Analys och konsekvenser / Trafikkontorets synpunkter 
 
Berzelii Park 
Parken rustades 1999 till dagens utseende som prydnadspark. Skötselavtal 
med fastighetsägaren till Berns salonger är upprättat och borgar för att 
parken har en mycket hög skötselnivå. I förslag till budget är pengar avsatta 
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2009 för en renovering av parken bl.a. ytor, grönska och en översyn av 
träden med trädvårdsåtgärder i den populära parken. 
 
 
Kungsträdgården 
Parken är utan tvekan en av Stockholms mest kända och utnyttjade 
offentliga platser. I tidigare ärende TN 2005-06-21 beskrivs olika åtgärder 
för att vidmakthålla parkens kvaliteter med tanke på det omfattande slitaget i 
parken. KF har beviljat pengar för vissa underhållsåtgärder. Det vore 
önskvärt att även få möjlighet att utveckla parken något genom att anlägga 
en mindre lekyta med sittplatser enligt tidigare beslut i GFN 2005-02-15. En 
målsättning i linje med FN:s barnkonvention. 
 
 
Norra Bantorget 
Upprustning /omdaning av parken finansieras helt med exploateringsmedel. 
Beslut fattades i GFN 2005-04-05. Parkens karaktär av monumentpark 
vidareutvecklas till en kvarterspark / prydnadspark med nya gångstråk, ny 
belysning, kiosk/café, mindre lekplats, grönytor och nya planteringar. 
Parken beräknas bli klar 2009. 
 
 
Strömparterren 
Den planerade upprustningen av parken skjuts på framtiden på grund av de 
omfattande grundförstärkningsarbeten som planeras för Norrbro och 
Medeltidsmuseet med start 2007.  
Under pågående arbete kommer verksamheten i museet och 
caféet/restaurangen att evakueras, delar av parken kommer att användas som 
etableringsyta för byggnation. Arbetet med grundförstärkning beräknas vara 
klart 2008. En mer omfattande upprustning av parken beräknas bli 
nödvändigt jämfört med tidigare föreslagna åtgärder (medel avsatta i budget 
för 2007 = 1,2 mnkr). Kontoret kommer i samråd med Stadsmuséet, 
Medeltidsmuséet m.fl intressenter att planera för hur parken skall göras mer 
tillgänglig och attraktiv. 
 
Årstafältet 
Utvecklingen av Årstafältet påverkas direkt av en referensgrupp bestående 
av politiker och tjänstemän från Sdn Enskede - Årsta, Idrottsförvaltningen, 
Stadsbyggnads- och idrottsroteln, Trafikkontoret, Markkontoret m.fl. Detta 
gör att nya samarbetsformer mellan förvaltningarna utvecklas i projektet och 
finansiering av projektet sker över förvaltningsgränserna, en 11-
mannaplanen av konstgräs för fotboll är ett exempel på detta. Behovet av 
fotbollsplanen är akut enligt referensgruppens bedömning, därför prioriteras 
den delen av projektet och finansieringen sker från TK 2006-2007 då 
kontoret kan inrymma detta i budget. Det är önskvärt att de 8 mnkr som 
planen kostar att bygga beviljas med tillskott av 2 mnkr i årets budget (2006) 
till Årstafältet och av KF som nya medel 2008. Planen anläggs som en 
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spontanidrottsyta. En justering i detaljplan kommer att ske av ytor för 
idrottsändamål på Årstafältet i samband med att man också planerar för en 
ny omklädningsbyggnad.  
 
Av de 60 mnkr som KF beviljade 2000-10-30 för utvecklingen av Årstafältet 
som parkområde, enligt en tidigare programskrivning, återstår ca 10 mnkr. 
Kontoret har för avsikt att redovisa hur medlen har använts i ett särskilt 
ärende till TN under våren 2006.  
 
Programmet som har tagits fram för fältet av gatu- och fastighetskontoret är 
ett levande dokument och idag ökar behovet av att tillgodose önskemål kring 
idrottsytor, joggingspår och ytor för spontanidrott. Detta skall vägas in med 
behovet av andra mer traditionella värden som upplevelsen av grönska, 
promenadtråk, trevliga caféer, odling, djurbete, koloniträdgårdar etc.  
I norra delen av fältet pågår planering för nya bostäder med ny lokalgata. I 
anslutning till bostäderna kommer närlekplatser och andra vistelseytor att 
planeras in. 
Behovet av entréer till parken med anslutningsvägar, parkering, GC-stråk är 
också föremål för översyn. Årstafältets utveckling är en process med många 
inblandade som kommer att behöva fortgå under många år.  
 
Medel avsatta av KF (2007) för GC-väg längs fd Huddingevägen ingår inte i 
Årstafältet utan är en del av ”Cykelplan för Ytterstaden” med medel 
beviljade 2006, vilket kommer att redovisas i tertialrapport 1.  
De 1,4 mnkr som är avsatta för GC-vägen 2007 föreslås investeras i andra 
åtgärder på Årstafältet . 
 

Förslag till beslut 
Trafikkontoret föreslår att Trafiknämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande 
för prioritering av parkinvesteringar åren 2007-2009 för kommuncentrala 
parker till kommunstyrelsen för beredning. 

Slut 


